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Zápis z 271. zasedání AS FP TUL konaného dne 14. 04. 2025 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Jan Berki, Anna Habánová, Klára 
Kuprová, Magda Nišponská, Petra Peldová, Martin Slavík, Jiří Šmída, Kateřina Váňová 

Komora studentů AS (KS): Joel Karásek, Marek Mroček, Eva Rusínová, Ema Sochová 

Omluveni: - 

Hosté: Aleš Suchomel, Jan Picek, David Lukáš 

Ověření zápisu: K. Váňová  

Program 271. zasedání AS 

1. Schválení zápisu z 270. zasedání  
2. Žádost o udělení akreditace doktorskému studijnímu programu Bioinženýrství. 
3. Žádost o udělení akreditace doktorskému studijnímu programu Bioengineering. 
4. Informace ze setkání AS FP v Ústí nad Labem 
5. Informace z konference akademických senátorů a senátorek ČZU 2025 
6. Informace o aktuálním dění na FP TUL 
7. Různé 
 

Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 1) Schválení zápisu z 270. zasedání 

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 2) Projednání Žádosti o udělení akreditace doktorskému studijnímu programu 
Bioinženýrství. 

ad 3) Projednání Žádosti o udělení akreditace doktorskému studijnímu programu 
Bioengineering  

Jedná se o tentýž program ve dvou jazykových verzích, a proto se oba body projednávaly 
společně. Program představil prof. D. Lukáš. Tento studijní program je rozkročen mezi 
třemi oblastmi vzdělávání: biologie, fyzika a strojírenské technologie. Dlouhodobě se 
zaměřuje na tkáňové inženýrství a jeho aplikace ve zdravotnictví. Cílem je vychovávat 
absolventy jako materiálové inženýry. Specifikem programu je jeho propojení v rámci 
„trojúhelníku“ Technická univerzita v Liberci (TUL), Ústav experimentální medicíny (UEM) 
a laserové centrum ELI ERIC v Břežanech u Prahy. V současné době není v navazujícím 
magisterském studiu mnoho studentů, avšak očekává se zájem o doktorské studium, a to 
i ze strany studentů z jiných škol, včetně zahraničních uchazečů. 
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J. Berki upozornil na změnu v poměru zastoupení jednotlivých vzdělávacích oblastí oproti 
magisterskému programu. Zajímal se zejména o podíl fyziky, a jak může tento program 
přispět k jejímu rozvoji v budoucnu. Zároveň se ptal na vztah k Fakultě strojní, zda jí 
program nekonkuruje.  

Prof. Lukáš uvedl, že program budou zajišťovat odbornice z Přírodovědecké fakulty, 
biologicky zaměřené pracovníky zajišťuje UEM. Sám je fyzik a doufá, že program přispěje 
i k posílení pozice fyziky. Pokud jde o strojírenství, struktura programu je postavena 
na materiálovém základu, a je tedy otázkou, zda tento obsah dnes ještě spadá pod 
tradiční strojírenství. Anglická verze programu podporuje mezinárodní spolupráci, např. 
s Indií nebo Kolumbií. Věříme, že i díky tomu vzroste zájem zahraničních studentů.  

J. Šmída vznesl dotaz, proč akreditujeme program ve dvou jazykových verzích, když 
počítáme především se zájmem zahraničních studentů. Zajímalo ho také, zda existuje 
konkurence například na TU Dresden, v Praze nebo ve Vratislavi. Prof. Lukáš reagoval, 
že program je velmi specializovaný, zatímco zmíněné instituce mají jinou orientaci – buď 
více zdravotnickou, nebo chemickou. Přiznal, že TU Dresden představuje významnou 
konkurenci, nicméně uvedl příklad našeho studenta, který tam po úspěšném absolvování 
zkoušky pokračuje ve studiu. Za hlavní výhodu oproti konkurenci označil především 
spolupráci s laserovým centrem ELI ERIC. 

Prof. Lukáš zároveň vznesl dotaz směrem k děkanovi a senátu, jaký je jejich názor 
na délku zahraniční stáže, která se obvykle pohybuje mezi třemi a šesti měsíci, a zda by 
měla být tato délka nějak sjednocena. Děkan odpověděl, že sjednocení požadavků 
na doktorské programy je v současnosti v kompetenci proděkanky E. Kuželové 
Košťákové. Vzhledem k rozdílným charakteristikám jednotlivých programů se přistoupí 
k diverzifikaci. Délka stáže se tedy bude určovat podle zvyklostí v daných oborech a bude 
záviset na rozhodnutí garanta programu. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály v obou jazykových verzích a doporučuje 
děkanovi jejich předložení vědecké radě.  

Schváleno (KP: 8 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 4) Informace ze setkání AS FP v Ústí nad Labem 

Setkání zástupců Akademických senátů fakult přírodovědných a pedagogických oborů 
(AS FP ČR) se uskutečnilo v Ústí nad Labem. Účastnili se ho K. Kuprová, M. Nišponská, 
M. Mroček a E. Sochová. Diskutovala se témata jako pedagogické praxe, akreditace 
studijních programů, využití umělé inteligence (AI) a well-beingu studujících 
i akademických pracovnic/íků. Škola přešla na pětiletý učitelský program. Zazněla také 
informace, že v Ústí byli po našem vzoru zřízeni tzv. studentští tutoři. 

ad 5) Informace z konference akademických senátorů a senátorek ČZU 2025 

Pan Mroček informoval o Konferenci akademických senátorů a senátorek ČZÚ v Praze. 
Většinu účastníků tvořili doktorandi.  

ad 6) Informace o aktuálním dění na FP TUL  
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Děkan informoval, že skončilo první kolo přijímacího řízení. Počet podaných přihlášek je 
mírně nižší než v loňském roce. Zároveň vyjádřil očekávání, jaký vliv bude mít zavedení 
národních srovnávacích zkoušek, neboť může být jak pozitivní, tak negativní. Do května 
získáme výsledky těchto zkoušek a zjistíme, jak uchazeči splnili stanovené podmínky. 
Novinkou je, že se ve zkouškách nově odečítají body za nesprávné odpovědi. 

V učitelských programech bude nutné přijmout vyšší počet uchazečů – pro získání 
finanční podpory od MŠMT potřebujeme alespoň 700 zapsaných studentů. V loňském 
roce se snížila ochota uchazečů se po přijetí skutečně zapsat; míra zápisu klesla až 
na 30 %. Druhé kolo přijímacího řízení potrvá do 7. srpna.  

J. Picek poznamenal, že některé školy přijímají studenty bez přijímacích zkoušek, avšak 
tito studenti často studium nedokončí. Studijní úspěšnost se sleduje. 

Děkan uvedl, že v oblasti chemie je patrný pozitivní trend, a to zejména díky zájmu 
o kombinaci s biologií (bi–ch). 

P. Peldová upozornila, že se na některé kombinace nikdo nepřihlásil, přesto pro ně byly 
vytvořeny rozvrhové akce. J. Picek reagoval, že kombinace, na které se nikdo nepřihlásil, 
se ve druhém kole přijímacího řízení vypisovat nebudou. Poté se rozvrhy uvolní. Týká se 
to především navazujícího magisterského studia. 

M. Mroček se dotázal na nový studijní program Anglofonní studia a na aktuální zájem 
o něj. Děkan informoval, že zájem je velký – přišlo 70 přihlášek. Zároveň však o stejný 
počet poklesl počet přihlášek na učitelskou angličtinu. J. Picek dodal, že zatím nemáme 
zkušenost s tím, jaké procento uchazečů se do programu skutečně zapíše. Děkan uvedl, 
že do anglické varianty studia je zatím podána jedna přihláška, ale přijímací řízení stále 
trvá. Jedná se o placené studium ve výši 4 000 dolarů ročně. J. Berki požádal o 
zpřístupnění přehledné tabulky s daty o přihláškách celému senátu. 

J. Šmída vznesl dotaz na vliv ukazatele R na rozpočet fakulty. Děkan odpověděl, že je 
nutné přijmout více studentů do přírodovědných oborů. Cílem je podpořit společensky 
užitečné studijní programy, např. nelékařské obory ve zdravotnictví. Ukazatel R bude 
zaveden od října a týká se neučitelských programů. Jeho konkrétní dopad závisí na klíči, 
podle něhož se bude na univerzitě tvořit rozpočet – o tom se bude ještě jednat v rámci 
dohodovacího řízení. J. Picek dodal, že počet studentů má význam nejen pro ukazatele 
F a R, ale také pro základní rozpočet fakulty obecně. 

J. Berki se zeptal, jak bude fakulta na situaci reagovat. Děkan uvedl, že uchazeči obdrží 
vyrozumění o přijetí již v polovině května, aby byli motivováni k zápisu právě na naši 
fakultu. Termín byl sladěn s Univerzitou Hradec Králové a Univerzitou J. E. Purkyně v Ústí 
nad Labem. Fakulta se také snaží proces zápisu co nejvíce zjednodušit – nově bude 
možný i on-line zápis. Pomáhá nám i skutečnost, že se stále jedná o demograficky silnější 
ročníky. 

J. Šmída poděkoval vedení fakulty za inovativní přístup a řešení aktuálních výzev. 

Děkan informoval, že bude připraven projekt zaměřený na přípravné kurzy, tradičně 
orientované zejména na matematiku. J. Picek poznamenal, že pražské univerzity nestačí 
naplnit zájem všech uchazečů. Navrhl proto zaměřit se více na Středočeský kraj. 
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Děkan dále upozornil na rozdíl mezi kvalifikovaností a aprobovaností učitelů – hrozí totiž, 
že neaprobovaní učitelé budou učit předměty, které nevystudovali. I z tohoto důvodu 
ministerstvo podporuje nárůst počtu přijatých studentů do učitelských programů. 

Pomocí fondu F (a budoucího ukazatele P) může fakulta získat dodatečné finanční 
prostředky při zvýšeném počtu přijatých studentů. Ukazatel P bude pravděpodobně 
navázán na závazek vyššího počtu přijatých a mohl by pedagogickým fakultám zajistit 
větší finanční stabilitu. V současnosti je třeba podat žádost do fondu F, který činí 14,5 
milionu Kč – podává se formou projektu. Děkan zároveň upozornil, že klíčovým faktorem 
zůstává atraktivita učitelské profese v daném regionu. J. Picek doplnil, že se to výrazně 
projevilo během období pandemie, kdy zájem o učitelské obory výrazně vzrostl. 
V následujících letech ale tento zájem opět poklesl. 

Děkan na závěr uvedl, že strategický plán byl upraven podle připomínek senátu. 
Poznámky dr. M. Nišponské budou zapracovány do strategického dokumentu na příští 
roky. 

ad 7) Různé 

 P. Peldová požádala, aby v soboty, kdy se učí, zůstávala brána na parkovišti u 
budovy P otevřená celý den, jinak nastávají nebezpečné dopravní situace.  

 J. Berki informoval o jednání Akademického senátu TUL, kde byl schválen rozpočet 
univerzity na rok 2025. Změnil se výpočet režijních nákladů: náklady za služby 
účtárny se nově počítají na základě skutečného počtu dokladů, nikoli podle objemu 
rozpočtu. Dále se zohlednil rozdíl v energetické náročnosti budov, konkrétně 
spotřeba elektrické energie. V oblasti servisní výuky je tlak ze strany fakult na 
snížení nákladů. Pokračuje výstavba budovy E2 a plánuje se navýšení kapacity 
menzy. V budově P se v budoucnu plánuje zřízení výdejny chlazených jídel. V 
červnu se vyhlásí volba nového rektora TUL. Jednalo se také o připomínkách ke 
kariérnímu řádu, konkrétně o tom, co by mělo být nastavováno na univerzitní úrovni 
a co by mělo zůstat v gesci jednotlivých pracovišť. Byla vznesena prosba, aby se 
otázky rozpočtu pravidelně zařazovaly mezi materiály pro senát. 

 M. Slavík požádal, aby se na velkém senátu nadále diskutovalo o výstavbě budovy 
E2, prodeji budovy H a dalších souvisejících tématech. Varoval před možným 
kapacitním problémem, zejména v oblasti knihovny a polygrafie. J. Berki uvedl, že 
k těmto otázkám existuje pracovní skupina. Doplnil, že by bylo vhodné na velkém 
senátu řešit také otázku udržitelnosti těchto projektů. 

 M. Mroček se dotázal, jak postupovat, pokud student chce přistoupit ke státní 
závěrečné zkoušce (SZZ), ale zatím nechce obhajovat závěrečnou práci. Děkan 
objasnil, že SZZ je samostatnou součástí studia a může mít jiný termín než 
obhajoba práce. V letošním roce bylo toto řešení povoleno. V příštím roce se budou 
studenti přihlašovat k SZZ prostřednictvím systému STAG. V minulosti spolu portál 
STAG a portál pro přihlašování k SZZ nekomunikovaly, což vedlo k problémům 
s přihlašováním a odhlašováním. Tento problém je třeba dořešit. 

 J. Karásek se dotázal, zda student, který prodlužuje studium kvůli neobhájené 
bakalářské práci, musí i nadále získávat kredity, pokud již splnil všechny ostatní 
podmínky. J. Picek uvedl, že pokud student má všechny kredity a odevzdanou 
práci, může si odložit státnice až o 2 roky. Děkan doplnil, že státní závěrečnou 
zkoušku (SZZ) lze skládat průběžně, protože se rozdělila do několika částí. J. Picek 
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upřesnil, že pokud studentovi chybí méně než 35 kreditů, lze to řešit individuálně. 
V takovém případě je nutné obrátit se na děkana. Podle § 7 odst. 6 Studijního a 
zkušebního řádu fakulty není nutné si zapisovat další předměty. J. Berki upozornil, 
že pokud student nepřeruší studium, stále mu běží doba studia a může mu hrozit 
poplatek. 

Příští zasedání 12. 5. 2025 od 10.40. 

 
V Liberci 14. 4. 2025    Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová      Ověřila: Kateřina Váňová 


